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Protokół nr XII/2025 

XIII Sesja Rady Miejskiej w Brzesku 
Data sesji: 25 marca 2025 r. 
Miejsce: Sala obrad UM w Brzesku, ul. Głowackiego 51 

Obrady rozpoczęto: 25 marca 2025 o godz. 10:00 
Obrady zakończono: 25 marca 2025 o godz. 11:58 

Uczestnicy posiedzenia: 19 członków Rady Miejskiej 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 
2. Barbara Borowiecka 
3. Dariusz Bruc 
4. Franciszek Brzyk 
5. Rafał Cichoński 
6. Janusz Filip 
7. Krystyna Gibała 
8. Roman Gurgul 
9. Seweryn Kozub 
10. Adam Kwaśniak 
11. Anna Lubowiecka 
12. Zbigniew Łanocha 
13. Agnieszka Mastalska-Sowa 
14. Agata Podłęcka 
15. Bogusław Sambor 
16. Daniel Szczupał 
17. Kamil Trąba 
18. Bartłomiej Turlej 
19. Adrian Zaleśny 

Nieobecni: 

 Jadwiga Dadej 
 Piotr Duda 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny, otworzył obrady XIII sesji Rady 
Miejskiej w Brzesku kadencji 2024-2029, zwołanej na dzień 25 marca 2025 roku. 
Podstawą zwołania sesji był art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym (Dziennik Ustaw  
z 2024 roku, poz. 1465 ze zmianami) oraz §3 ust. 1 Regulaminu Rady Miejskiej w Brzesku 
(stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu Gminy Brzesko, Dziennik Urzędowy Województwa 
Małopolskiego nr 468, poz. 3091 ze zmianami). 
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Przewodniczący powitał obecnych: 

 Panie i Panów Radnych, 
 Burmistrza Brzeska, Pana Tomasza Latochę, 
 Zastępcę Burmistrza, Pana Grzegorza Bracha, 
 Panią Skarbnik Gminy, Celinę Łanochę, 
 Pana Dominika Zycha, Radcę Prawnego Urzędu Miejskiego w Brzesku, 
 Przedstawicieli służb mundurowych: 

o Pana st. bryg. Janusza Poterę, Komendanta Państwowej Straży Pożarnej  
w Brzesku, 

o Pana nadkom. Andrzeja Górkę, Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji, 
 Przedstawicieli spółek: 

o Pana Pawła Pabiana, Prezesa Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Komunikacyjnego w Brzesku, 

o Pana Mirosława Wiśniewskiego, Prezesa Zarządu MZGM w Brzesku, 
o Pana Piotra Stachowicza, Dyrektora Biura Spółki SIM Małopolska, 

 Panią Urszulę Białkę, Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu w Brzesku, 
 Panią Agnieszkę Sękowską-Lenart, Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego w Brzesku. 

Przewodniczący poinformował, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane publicznie. 

 Sprawdzenie obecności 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny Zarządził  sprawdzenie 
elektroniczne obecności. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczyło 19 
radnych na ogólną liczbę 21. 

W wyniku głosowania stwierdzono: 
Obecny: 19 
Nieobecny: 2 

Wyniki imienne: 

Obecni: 

 Bogusław Babicz 
 Barbara Borowiecka 
 Dariusz Bruc 
 Franciszek Brzyk 
 Rafał Cichoński 
 Janusz Filip 
 Krystyna Gibała 
 Roman Gurgul 
 Seweryn Kozub 
 Adam Kwaśniak 
 Anna Lubowiecka 
 Zbigniew Łanocha 
 Agnieszka Mastalska-Sowa 
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 Agata Podłęcka 
 Bogusław Sambor 
 Daniel Szczupał 
 Kamil Trąba 
 Bartłomiej Turlej 
 Adrian Zaleśny 

Nieobecni: 

 Jadwiga Dadej 
 Piotr Duda 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny, poinformował, że Radni otrzymali 
porządek obrad w zawiadomieniu, a także jest on dostępny na tabletach radnych. 
Zapytał, czy w związku z przedstawionym porządkiem obrad są jakiekolwiek pytania lub 
propozycje. 
Nie zgłoszono żadnych uwag.  

Porządek obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Brzesku (25 marca 2025 r.): 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.Przedstawienie porządku obrad. 
3.Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa Małopolskiego, 
Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta 
Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 
4.Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5.Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od ostatniej 
sesji. 
6.Informacja dotycząca działalności Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej – SIM Małopolska 
Sp. z o.o. 
7.Informacja o działalności Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Brzesku. 
8.Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 
9.Podjęcie uchwał w sprawach: 
1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2025; 
2) zmiany uchwały Nr X/71/2024 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 18 grudnia 2024 r. w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2025-2041; 
3) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki SIM Małopolska 
Sp. z o.o., z siedzibą w Brzesku; 
4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Brzeskiemu; 
5) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zakupu oznakowanego pojazdu; 
6) wprowadzenia Karty Mieszkańca Gminy Brzesko; 
7) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Brzesko w 2025 roku; 
8) zmiany uchwały Nr XXIX/229|2020 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 2 grudnia 2020 r. w 
sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Brzesko-Sterkowiec; 
9) nadania nazwy gminnej drodze wewnętrznej w Mokrzyskach. 



4 
 

10.Interpelacje radnych. 
11.Zapytania radnych. 
12.Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 
13.Wolne wnioski i zapytania. 
14.Zamknięcie obrad sesji. 

Ad. 3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa 
Małopolskiego, Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego 
Policji, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny  zapytał czy są zgłoszenia do 
dyskusji?. 

Nie zgłoszono żadnych wniosków ani pytań. 

Ad. 4. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym 

Sprawozdanie zostało przekazane Radnym w materiałach sesyjnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny  zapytał czy są zgłoszenia do 
dyskusji?. 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 
ostatniej sesji 

Sprawozdanie zostało przekazane Radnym w materiałach sesyjnych. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny  zapytał czy są zgłoszenia do 
dyskusji?. 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 

Ad. 6. Informacja dotycząca działalności Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej – SIM 
Małopolska Sp. z o.o. 

Głos zabrał Pan Piotr Stachowicz, reprezentujący SIM Małopolska w zastępstwie Prezesa 
Michała Lysego. 
Pan Stachowicz przedstawił informacje o działalności SIM Małopolska, zaznaczając, że 
aktualnie realizowane jest  8 inwestycji, co wiąże się z obowiązkami Prezesa, który musi być 
zarówno w terenie, jak i podpisywać umowy notarialne. Z tego powodu zdecydowano, że 
Pan Piotr Stachowicz będzie pełnił tę rolę na spotkaniu, aby przybliżyć działalność SIM 
Małopolska. 

Pan Stachowicz zaznaczył, że Radni powinni otrzymać prezentację SIM Małopolska, a jeśli 
pojawią się pytania, jest do ich dyspozycji. Na zakończenie swojego wystąpienia zapowiedział 
krótkie podsumowanie działalności inicjatywy. 
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SIM Małopolska to projekt stworzony przez 16 gmin oraz Skarb Państwa. Jednakże, jak 
podkreślił Pan Stachowicz, udział Skarbu Państwa jest minimalny, przez co program można 
uznać za inicjatywę samorządową, która funkcjonuje sprawnie. 

Główne korzyści płynące z programu SIM Małopolska: 

 Umowa na czas nieokreślony, 
 Możliwość dziedziczenia mieszkania, 
 Stały czynsz, znacznie niższy od rynkowego, 
 Mieszkania w pełni wyposażone, gotowe do zamieszkania (pozostaje jedynie 

umeblowanie), 
 Budowa mieszkań w miejscowościach, w których deweloperzy rzadko inwestują, co 

daje możliwość zamieszkania w mniejszych miejscowościach, a nie tylko w dużych 
miastach. 

Pan Stachowicz podał także dane liczbowe dotyczące SIM Małopolska: 

 Program rozpoczął działalność z kapitałem 48 milionów złotych, obecnie do 
dyspozycji jest 172 miliony złotych. 

 Środki pochodzą z funduszu dopłat, Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa, 
kredytów Banku Gospodarstwa Krajowego oraz aportów gmin w formie 
nieruchomości. 

 Obecnie podpisano ponad 500 umów z mieszkańcami, a kolejne 200 jest w trakcie 
realizacji. Celem jest osiągnięcie liczby ponad 1000 mieszkań. 

 Obecnie realizowane są 8 inwestycje, z czego jedna została zakończona  
w Wierzchosławicach, gdzie mieszkańcy już się wprowadzili. 

 Inne inwestycje to m.in.: 
o Miechów – 79 lokali, 
o Borzęcin, 
o Stary Sącz – 104 mieszkania w 2 budynkach, 
o Rabka, Wieliczka, Tuchów. 

 W Brzesku powstanie 40 lokali mieszkalnych w formie szeregowej zabudowy,  
o powierzchni od 57 do 65 m². Lokalizacja to Brzesko Okocim, tuż obok sklepu, 
 z pięknym widokiem na okolicę. Zakończenie inwestycji planowane jest na sierpień 
2026 roku. 

W dyskusji wzięli udział: 

Burmistrz Tomasz Latocha: 

Bardzo dziękuję Panu Dyrektorowi Biura SIM Małopolska Sp. z o.o. za przedstawienie tematu 

oraz za obecność na naszych komisjach, ponieważ szeroko omawialiśmy ten temat podczas 

ich obrad. Otrzymaliście Państwo wcześniej materiały dotyczące omawianego zagadnienia. 

Cieszę się, że inicjatywa zmierza w kierunku, który sobie obraliśmy i który został wyznaczony 

przez naszą spółką. Na dzisiejszej sesji mamy przed sobą kilka punktów dotyczących polityki 

mieszkaniowej. Z jednej strony to prezentacja spółki SIM, której jesteśmy współwłaścicielem. 

Za chwilę będziemy mieli również prezentację Miejskiego Zakładu Gospodarki 
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Mieszkaniowej. Pan Prezes Wiśniowski przedstawi nam kilka słów na temat zasobów 

mieszkań komunalnych i socjalnych oraz kwestii zarządzania tą substancją mieszkaniową. 

Później w porządku obrad pojawi się kolejny punkt dotyczący SIM, a konkretnie wniesienia 

aportem kolejnej nieruchomości do spółki – tym razem nieruchomości zabudowanej 

budynkiem po byłej szkole w Wokowicach. Z radością informuję, że mimo wyczerpania puli 

mieszkań w Okocimiu, dzięki tej decyzji mieszkańcy innych SIM-ów zyskają szansę na dostęp 

do mieszkań. Wychodzimy naprzeciw potrzebom, wnosząc kolejny budynek do spółki, co ma 

szansę pomóc wielu osobom. Mam nadzieję, że decyzja Państwa Radnych zostanie 

potwierdzona. Ta kwestia pojawiała się już kilka razy na sesjach, a my złożyliśmy wniosek do 

funduszu dopłat, który został pozytywnie rozpatrzony. 

Pan Dyrektor już ocenił ten lokal w Wokowicach, był na miejscu, i według wstępnych planów, 

można tam wydzielić od 12 do 14 bardzo ładnych mieszkań – zarówno większych, jak i 

mniejszych. Lokalizacja jest niezwykle dogodna, ponieważ w pobliżu znajdują się sklep, 

 a w samym budynku przedszkole, które pozostaje we władaniu samorządu, a więc będzie 

dalej pełnić swoją funkcję. My, jako gmina, zachowamy właścicielstwo tego lokalu, w którym 

pozostanie przedszkole. 

Dlaczego program SIM jest tak istotny? Odpowiedź jest prosta, zwłaszcza gdy spojrzymy na 

demografię, szczególnie w miejscowości Okocim. Niestety, w ostatnich latach liczba urodzin 

w Okocimiu była bardzo mała – zaledwie dwoje dzieci w ciągu ostatniego roku. Zastanówmy 

się, co to oznacza w kontekście przyszłości szkoły, która znajduje się niedaleko. Możliwe, że 

wkrótce pojawią się trudności w tworzeniu klas, co w dłuższej perspektywie może stać się 

poważnym problemem. Dzięki temu, że podjęliśmy tę inicjatywę, i dzięki powstaniu 40 

nowych mieszkań, mamy nadzieję, że pojawi się więcej dzieci, które zasili nasze szkoły, 

zapewniając ich pełną funkcjonalność i umożliwiając utworzenie klas w poszczególnych 

rocznikach. 

Zatem polityka mieszkaniowa jest kluczowa, a ja cieszę się, że realizujemy cele, które sobie 

postawiliśmy. 

Na zakończenie, chciałbym serdecznie podziękować Panu Dyrektorowi oraz Zarządowi Spółki 

za ich pracę. Liczymy na dalszą, owocną realizację zadań, które zostały przed Państwem 

postawione. Dziękuję serdecznie. 

Radny Kamil Trąba: 

Szanowni Państwo Radni, W ramach dzisiejszej dyskusji na temat Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej, chciałbym zwrócić uwagę na to, co już wcześniej powiedział Pan Burmistrz,  

a także Pan Dyrektor Piotr Stachowicz – to kwestie niezwykle istotne. Niemniej jednak, warto 

również docenić wizję i odwagę, którą wykazała się poprzednia kadencja Rady Miejskiej,  

a zwłaszcza Pan Burmistrz, który podjął decyzję o przystąpieniu naszej gminy do spółki SIM 

Małopolska. 

To była odważna decyzja, pełna wizji, ponieważ nie każda gmina zdecydowała się na taki 

krok. Pan Burmistrz zachęcił Radę Miejską, abyśmy wzięli udział w tej spółce, i widzimy  

z perspektywy trzech lat, że była to bardzo dobra decyzja. To właśnie dzięki temu krokowi 
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mamy teraz możliwość realizacji inwestycji mieszkaniowych w Okocimiu, a w przyszłości, 

mamy nadzieję, również w Wokowicach, o czym dzisiaj rozmawiamy na sesji. 

Za tymi decyzjami kryje się szereg pozytywnych aspektów, które wpłyną na osiedlenie się 

nowych rodzin i ich korzystanie z naszej lokalnej infrastruktury oraz usług gminnych. To 

ważny krok w rozwoju naszej gminy. 

Chciałbym również podkreślić, że choć spółka SIM Małopolska jest stosunkowo młodą 

instytucją, działa już w 16 gminach, a w połowie z nich prowadzone są inwestycje 

mieszkaniowe. Z tego, co wiem, planowane jest oddanie około tysiąca mieszkań. Już wkrótce 

zakończą się inwestycje w Wierzchosławicach, a kolejno w Miechowie, Łękach i w przyszłym 

roku w Gminie Brzesko. To wspaniałe osiągnięcia, które pokazują, jak dynamicznie rozwija się 

ta spółka. 

Warto również zaznaczyć, że w listopadzie 2024 roku spółka SIM Małopolska otrzymała 

prestiżowe wyróżnienie, co stanowi dowód na jej prężność i profesjonalizm. Prezes Michał 

Lysy i cała załoga spółki zostali uhonorowani nagrodą symbolu nowoczesnego budownictwa 

w Katowicach, pod patronatem Rzeczpospolitej. To bardzo ważne wyróżnienie, przyznane 

spółce, która działa zaledwie od trzech lat. Nagroda ta świadczy o wysokim poziomie 

profesjonalizmu osób zarządzających tą spółką oraz o skuteczności realizowanych przez nią 

projektów. 

Z tego miejsca serdecznie dziękuję  Panu Dyrektorowi oraz wszystkim pracownikom spółki za 

ich ciężką pracę i zaangażowanie.  

Więcej głosów w dyskusji brak: 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny stwierdził, że Rada Miejska zapoznała się  

z informacją dotyczącą działalności Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej SIM Małopolska  

Ad. 7. Informacja o działalności Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Brzesku. 

Informacje radni otrzymali w materiałach w wersji elektronicznej. 

Głos zabrał Prezes Spółki MZGM w Brzesku Mirosław Wiśniowski: Mam przyjemność 

przedstawić Państwu kilka informacji na temat działalności naszej spółki. Jak Państwo 

wiedzą, temat ten był już omawiany zarówno w formie pisemnej, jak i ustnej na 

poszczególnych komisjach, gdzie szczegółowo dyskutowaliśmy o funkcjonowaniu spółki. 

Pozwólcie, że podsumuję krótko najważniejsze kwestie. Spółka obecnie działa bez większych 

problemów, realizując zadania związane z administracją, drobnymi remontami, a także 

zarządzaniem funduszami na dostarczanie mediów na podstawie umów zawieranych 

zarówno z mieszkańcami, jak i za naszym pośrednictwem. Jeśli chodzi o nasz zasób, 

zarządzamy 50 wspólnotami mieszkaniowymi, a także budynkami komunalnymi. Prace 

wykonywane w ramach tych zasobów są regularnie realizowane na podstawie zleceń 

mieszkańców oraz uchwał poszczególnych zarządów wspólnot. Wszystko to jest 

kontrolowane przez organy naszej spółki, Radę Nadzorczą oraz Urząd Miejski,  

a sprawozdania z wykonanych prac są na bieżąco przekazywane. Do najczęściej 
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wykonywanych prac należą: wymiana instalacji elektrycznych, pionów kanalizacyjnych oraz 

wodnych, które są sukcesywnie realizowane. Kilka lat temu borykaliśmy się z problemem 

nieszczelności dachów w dużych budynkach, jednak te prace zostały już zakończone  

i obecnie nie mamy problemów z zalaniami mieszkań, szczególnie na wyższych 

kondygnacjach. Mimo to, nie brakuje trudności, z którymi musimy się zmagać, a do 

najważniejszych należy problem utrzymania czystości. Związane jest to z rotacją lokatorów, 

ponieważ mieszkańcy wynajmują swoje mieszkania, co czasami skutkuje tym, że niektórzy 

nie dbają o porządek, zwłaszcza w tzw. zagródkach śmieciowych. Skutkiem tego jest niestety 

obecność gryzoni. Apeluję do wszystkich mieszkańców o odpowiedzialne segregowanie 

odpadów, szczególnie resztek jedzenia, aby uniknąć takich sytuacji. Niestety, zdarza się, że 

część osób wyrzuca odpady przez okna, co pogarsza sytuację, a sprzątaczki, mimo codziennej 

pracy, nie są w stanie poradzić sobie z nadmiarem śmieci, szczególnie w weekendy. 

Podejmujemy działania w celu ograniczenia populacji gryzoni, stosując trutki, jednak jak 

wyraźnie podkreślił przedstawiciel firmy zajmującej się tą kwestią, problem będzie się 

powtarzał, dopóki nie zniknie nawyk wyrzucania jedzenia przez okna. Problem ten występuje 

głównie w okolicach ulicy Ogrodowej i dużych bloków, podczas gdy mniejsze budynki, takie 

jak te przy ulicy Kościuszki czy Browarnej, nie borykają się z takimi trudnościami. Innym 

wyzwaniem jest brak miejsc parkingowych, szczególnie w rejonie ulicy Ogrodowej.  

W przyszłości, wspólnie z Urzędem Miasta, mam nadzieję, że uda nam się znaleźć 

rozwiązanie i zapewnić mieszkańcom dodatkowe miejsca parkingowe, aby nie musieli oni 

wciąż zgłaszać się do naszej spółki i Urzędu z prośbą o ich utworzenie.  

To tyle z mojej strony, jednak jeśli mają Państwo pytania dotyczące funkcjonowania naszej 

spółki lub innych spraw związanych z jej działalnością, serdecznie zapraszam do zadawania 

pytań. Postaram się odpowiedzieć na wszystkie wątpliwości. 

W dyskusji wzięli udział: 

 Burmistrz Tomasz Latocha 

Przypomniał, że spółka MZGM realizuje szeroki zakres działań, obejmujący m.in. wynajem  

i zarządzanie nieruchomościami, roboty budowlane, instalacyjne, usługi związane  

z zagospodarowaniem terenów zielonych oraz nadzór nad lokalami i budynkami. Zasoby 

spółki obejmują mieszkania komunalne, socjalne oraz lokale użytkowe, co wiąże się  

z licznymi wyzwaniami, zwłaszcza w zakresie zarządzania 56 wspólnotami mieszkaniowymi.  

Wspomniano również o częstych dewastacjach mieszkań socjalnych oraz konieczności 

wykonywania codziennych prac porządkowych na zewnątrz. Burmistrz wyraził 

podziękowania dla Prezesa, kierownictwa spółki i pracowników za ich ciężką pracę, a także 

dołączył do życzeń dalszego powodzenia w kolejnych wyzwaniach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brzesku, Adrian Zaleśny dołączył się do podziękowań pod 

adresem Spółki MZGM. 

Radna Barbara Borowiecka: 
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Pomimo że Pan Prezes zakończył swoją wypowiedź, chciałaby jeszcze dopytać o kwestię, 

którą zgłosiła na Komisji Spraw Społecznych. Jest to wniosek mieszkańców, który pojawia się 

regularnie, co roku, i stanowi istotny problem oraz uciążliwość dla tych osób. 

Na komisji padły różne deklaracje, w tym również wskazanie roli mieszkańców w rozwiązaniu 

tego problemu, jak Pan Prezes zauważył. Niemniej jednak, chciałaby zapytać, czy podjął Pan 

jakiekolwiek działania interwencyjne w tej sprawie. Czy miała miejsce jakakolwiek 

sygnalizacja tego problemu, a jeśli chodzi o uchwałę dotyczącą przebudowy śmietnika, czy 

była to tylko odpowiedź na komisji, czy też składana deklaracja dotyczy teraz faktycznego 

podjęcia działań w tej sprawie? 

Prezes Mirosław Wiśniowski: 

Pani Przewodnicząca, chciałbym zaznaczyć, że to nie jest tylko deklaracja, ale przede 

wszystkim nasz obowiązek. Została już podjęta uchwała Wspólnoty Mieszkaniowej dotycząca 

budowy nowej zagródki śmietnikowej przy bloku na ulicy Ogrodowej. Ma to szczególne 

znaczenie, zwłaszcza że dwa lata temu doszło tam do podpalenia, a stan obecnej zagródki 

pozostawia wiele do życzenia. 

Dodatkowo, sama lokalizacja tej zagródki, jej odległość od północnej elewacji budynku, jak  

i sama przestrzeń, stwarzają warunki do gromadzenia się gryzoni w szczelinach. To 

powoduje, że jest to sprawa pilna i konieczna do realizacji. 

Wspólnota posiada odpowiednie fundusze, aby wybudować nową zagródkę, a my  

w najbliższych miesiącach podejmiemy działania, by wybrać najlepszą ofertę na budowę tej 

infrastruktury. Nie jestem w stanie podać dokładnego terminu, kiedy to się stanie, ponieważ 

musimy jeszcze przeanalizować oferty, ale jestem przekonany, że zakończenie tej inwestycji 

nastąpi w ciągu kilku miesięcy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: 

W związku z tym, że nie było więcej zgłoszeń do dyskusji, stwierdził, że Rada Miejska 

zapoznała się z informacją o działalności MZGM w Brzesku. 

Ad. 8. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 

Sprawozdania z posiedzeń Komisji odbytych w miesiącu marcu  2025 r. złożyli 

przewodniczący Komisji : 

1) Radny Daniel Szczupał Zastępca  – Komisja PPiR 

2) Radny Daniel Szczupał – Komisja GKOSiR 

3) Radna Barbara Borowiecka –Komisja SS 

4) Radny Bartłomiej Turlej- Komisja OKiS 

5) Radna Anna Lubowiecka – Komisja BiF 

6) Radny Kamil Trąba - Komisja Rewizyjna 

 

Uwag Radnych do sprawozdań brak. 

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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1) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2025; 

W dyskusji wzięli udział: 

• Celina Łanocha Skarbnik Gminy 

Wprowadziła do projektu w.w.uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie 

elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2025;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII-92-2025 została podjęta  

2) zmiany uchwały Nr X/71/2O24 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 18 grudnia 2024 r. 

 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2025-2041; 

W dyskusji wzięli udział: 

Celina Łanocha Skarbnik Gminy 

Wprowadziła do projektu w.w uchwały. 

Treść w/w wypowiedzi znajduje się w nagraniu przedmiotowej sesji w systemie 

elektronicznym 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 
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zmiany uchwały Nr X-71-2O24 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 18 grudnia 2024 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2025-2041;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII-93-2025 została podjęta 

3) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki SIM 

Małopolska Sp. z o. o., z siedzibą w Brzesku; 

Burmistrz Tomasz Latocha przypomniał, że jest to budynek po byłej szkole, który przez lata 

niszczał, zostanie przekształcony w mieszkania w ramach projektu realizowanego przez 

spółkę SIM Małopolska. W związku z tym, wnioskowano o dofinansowanie, które zostało 

przyznane. Kolejnym krokiem będzie wniesienie aportem do spółki. Burmistrz poprosił także 

Dyrektora SIM Małopolska o przedstawienie szczegółów inwestycji. 

Dyrektor SIM Małopolska poinformował, że budynek zostanie przebudowany na 12 

mieszkań, w tym jedno dla osób niepełnosprawnych. Koszt inwestycji to około 7 milionów 

złotych.  

Burmistrz Tomasz Latocha planowane prace obejmują termomodernizację, wymianę okien, 

drzwi, dachu oraz zagospodarowanie przestrzeni zewnętrznej. dodał, że spółka świetnie radzi 

sobie z realizacją inwestycji i już rozpoczęła kolejne projekty, w tym planowaną inwestycję  

w Okocimiu i Wokowicach, prace które mogą ruszyć po podjęciu odpowiedniej uchwały 

przez Radę Miejską. 

Uwag radnych brak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki SIM Małopolska 

Sp. z o. o., z siedzibą w Brzesku;.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII-94-2025 została przyjęta. 

4) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Brzeskiemu; 

Burmistrz Tomasz Latocha  

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

projekt uchwały, jest doskonale znany, gdyż był omawiany na komisjach merytorycznych. 

W uchwale budżetowej zaproponowaliśmy kwotę 80 000 zł na wsparcie zadań realizowanych 

przez powiat. Mówiłem już wcześniej o budowie chodników, a w tej uchwale uwzględniliśmy 

udział Samorządu Gminy Brzesko w wysokości 79 335 zł, stanowiący 50% wkładu na 

przygotowanie dokumentacji na budowę chodnika przy drodze powiatowej w centrum 

miejscowości Jadowniki, na odcinku za kościołem w kierunku Porąbki Uszewskiej, aż po 

wzgórze Bocheniec, gdzie niedawno wybudowaliśmy wieżę widokową. 

Inwestycja ta wydaje się szczególnie zasadna, ponieważ jest to kontynuacja projektu 

rozpoczętego wcześniej, również z naszym współfinansowaniem. Dodatkowo, wieża 

widokowa na wzgórzu Bocheniec stała się dużą atrakcją turystyczną, co wiąże się  

z intensywnym ruchem drogowym w okolicy, zwłaszcza ulicą Podgórską. 

W związku z powyższym bardzo proszę o przyjęcie tej uchwały, abyśmy mogli wesprzeć 

Powiat Brzeski w finansowaniu przygotowania dokumentacji na budowę chodnika. 

Pytań radnych brak 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Brzeskiemu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 
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Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII-95-2025 została podjęta  

5) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu oznakowanego pojazdu; 

Burmistrz Tomasz Latocha przedstawił potrzebę zwiększenia wsparcia dla Policji na zakup 

pojazdu. W budżecie na ten rok pierwotnie zaplanowano 20 000 zł, jednak w trakcie roku 

pojawiła się potrzeba zwiększenia tej kwoty do 35 000 zł, ponieważ zapotrzebowanie Policji 

zmieniło się na zakup furgonu oznakowanego, a nie zwykłego samochodu osobowego. Po 

analizie taboru, Komendant Powiatowy złożył stosowny wniosek. Burmistrz poprosił Radę  

o wyrażenie zgody na przekazanie dodatkowych środków na zakup pojazdu. 

 

Pytań radnych brak 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu oznakowanego pojazdu;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII-96-2025 została podjęta 

6) wprowadzenia Karty Mieszkańca Gminy Brzesko; 

 

Burmistrz Tomasz Latocha przedstawił projekt uchwały dotyczący wprowadzenia Karty 

Mieszkańca Gminy Brzesko, która ma stanowić element polityki społecznej oraz narzędzie 

promujące gminę. Karta będzie dostępna dla osób rozliczających podatek dochodowy  

w Brzesku, prowadzących działalność rolniczą oraz ich dzieci. Program ma na celu wspieranie 

lokalnych przedsiębiorców, zwiększenie dostępności usług kulturalnych, sportowych  
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i rekreacyjnych, oraz promowanie Brzeska jako atrakcyjnego miejsca do życia. Karta zapewni 

zniżki na usługi oferowane przez jednostki gminne oraz prywatnych partnerów programu. 

Burmistrz podkreślił, że projekt ma także na celu wzmocnienie lokalnej społeczności , 

promocje ,rozwój gospodarczy gminy. Zasady funkcjonowania Karty Mieszkańca będą 

określane w osobnym regulaminie.  

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia Karty Mieszkańca Gminy Brzesko;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII-97-2025 została podjęta 

 

7) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brzesko w 2025 roku; 

Burmistrz Tomasz Latocha Pragnę zwrócić uwagę, że omawiany projekt uchwały był 

przedmiotem szerokiej dyskusji na Komisji. Każdego roku przyjmujemy podobny projekt, 

który dotyczy uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brzesko. 

Zanim program trafił pod obrady komisji, jest on konsultowany z odpowiednimi 

organizacjami zajmującymi się ochroną zwierząt. W wyniku tych konsultacji uzyskaliśmy 

pozytywne opinie, które również zostały potwierdzone przez komisje merytoryczne. 

W związku z powyższym, proszę Wysoką Radę o podjęcie uchwały zgodnie z treścią, która 

została zawarta w przedłożonym projekcie. 

Nie zgłoszono żadnych pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 
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bezdomności zwierząt na rok 2025;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

 

Uchwała nr XIII/98/2025 została podjęta 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie opinie jak niżej: 

Pytań radnych brak. 

Głosowano w sprawie: 

Rada Miejska w Brzesku pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Brzesko za 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

 

8) zmiany uchwały Nr XXIX/229/2020 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 2 grudnia 2020 r.  

w sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Brzesko-Sterkowiec; 

 

Burmistrz Tomasz Latocha Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Na podstawie art. 92 ustawy z dnia 20 lipca 2017 roku - Prawo wodne, Burmistrz Brzeska 

przeprowadził przegląd obszarów i granic aglomeracji, które zostały wyznaczone uchwałą 

Rady Miejskiej z dnia 2 grudnia 2020 roku, w sprawie wyznaczenia obszaru Aglomeracji 

Brzesko - Sterkowiec. 
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W wyniku tego przeglądu wprowadzono pewne zmiany, które mają na celu umożliwienie  

w przyszłości aplikowania o środki zewnętrzne. Naszym celem jest przygotowanie 

odpowiednich dokumentów w taki sposób, aby w momencie pojawienia się możliwości 

pozyskania funduszy, ich absorpcja była jak najbardziej realna. 

Uwag radnych brak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XXIX/229|2020 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 2 grudnia 2020 r. w 

sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Brzesko-Sterkowiec .  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII/99/2025 została podjęta  

9) nadania nazwy gminnej drodze wewnętrznej w Mokrzyskach.  

Burmistrz  Tomasz Latocha Przedstawiamy projekt uchwały, który został zgłoszony na 
wniosek mieszkańców Mokrzysk, których domy i działki znajdują się przy drodze łączącej 
ulicę Trakt Królewski z ulicą Kościelną  w Mokrzyskach. W związku z dynamicznym rozwojem 
tej okolicy i rosnącą liczbą nowych budynków, istnieje potrzeba nadania nazw tej drodze, aby 
mieszkańcy mogli korzystać z jednolitej nazwy w dokumentach urzędowych. 

Zaproponowano nazwę „ulica Łączna”, która odzwierciedla funkcję tej drogi, łączącą dwie 
ważne arterie komunikacyjne. Proszę Wysoką Radę o wyrażenie aprobaty dla tej propozycji 
poprzez głosowanie. 

Uwag radnych brak. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny: poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy gminnej drodze wewnętrznej w Mokrzyskach. .  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA 19 

Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Janusz 

Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, 

Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel 

Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

NIEOBECNI 2 

Jadwiga Dadej, Piotr Duda 

Uchwała nr XIII/100/2025 została podjęta  

Ad. 10. Interpelacje radnych. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Franciszek Brzyk-  

Zgłosił trzy interpelacje o treści: 

1. Po pierwsze, w związku z uwagami i wnioskami mieszkańców oraz użytkowników 

ulicy Barona Goetza, zwraca się z prośbą o ustawienie znaku zakazu parkowania przy 

skrzyżowaniu tej ulicy z ulicą Browarną, w okolicach tzw. budynku pod zegarem. 

Problemem jest to, że parkujące tam samochody utrudniają wjazd na ulicę i stwarzają 

kłopoty, szczególnie w godzinach szczytu. W tym miejscu znajduje się przedszkole, 

więc czasami pojazdy zatrzymują się na chwilę, ale niestety niektórzy traktują to 

miejsce jako punkt długoterminowego postoju. 

2. Po drugie, w porozumieniu z właścicielami Pałacu Goetza,  zgłasza potrzebę 

ustawienia tablicy informacyjnej, która wskazywałaby kierunek do pałacu. Dla 

kierowców, zwłaszcza tych, którzy nie znają terenu, może to być problematyczne, 

gdyż obecnie oznakowanie w tym miejscu jest niewystarczające, a zdarza się, że 

kierowcy omijają pałac i trafiają do Okocimia, zatrzymując się przy dworku. Uważa, że 

zamek, mimo że znajduje się w rękach prywatnych, jest cennym zabytkiem 

 o dużym znaczeniu historycznym i społecznym dla naszej społeczności, dlatego warto 

zadbać o odpowiednie oznakowanie. 

3. W związku z obchodami 180-lecia Browaru Okocim, chciałby zaproponować, by przy 

okazji remontu budynku, na którym pod warstwą ocieplenia znajduje się tablica, 

przypomniano o funkcjonowaniu w tym miejscu szkoły. Tablica ta była umieszczona 

na elewacji budynku od strony północnej i przez pokolenia uczniów była 

charakterystycznym punktem na ich drodze do pałacu. Uważam, że warto przywrócić 

tę tablicę i wyeksponować ją, szczególnie że budynek ten ma ogromne znaczenie 

historyczne. Choć tablica została ukryta pod warstwą ocieplenia, nie została 

zniszczona, i myślę, że właściciel budynku powinien zadbać o jej przywrócenie, aby 

przywrócić historię tego miejsca. 
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Burmistrz Tomasz Latocha odpowiedział, wniosek o ustawienie znaku zakazu parkowania 

zostanie skierowany do Zespołu Inżynierii Ruchu Drogowego. Mam nadzieję, że to pomoże 

rozwiązać problem z utrudnieniami w tym rejonie.  

Jeśli chodzi o tablicę kierunkową w kierunku Pałacu Goetza, jestem wdzięczny za rozważenie 

tej propozycji. Takie oznakowanie z pewnością pomoże kierowcom w orientacji i będzie 

miało pozytywny wpływ na promocję tego ważnego miejsca. 

W sprawie zasłoniętej tablicy wystąpimy do właściciela budynku.  

Ad. 11. Zapytania radnych. 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Zbigniew Łanocha Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 

Zwrócił się z prośbą o pomalowanie przejść dla pieszych w miejscowości Jasień, które są 

obecnie mało widoczne. Mowa o trzech przejściach: dwa znajdują się przy dworcu PKP, 

jedno przed torami kolejowymi, a drugie zaraz za nimi, natomiast trzecie przejście znajduje 

się na ulicy Warszawskiej, tuż po wyjeździe od strony księdza Mazurkiewicza. 

Z uwagi na ich słabą widoczność, uważa, że poprawienie oznakowania tych przejść będzie 

miało istotne znaczenie dla bezpieczeństwa pieszych, szczególnie w rejonach o dużym 

natężeniu ruchu. 

Dziękuję za rozważenie tej prośby. 

Radna Agnieszka Mastalska-Sowa - Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 

Mam pytanie dotyczące oświetlenia przejścia dla pieszych na ulicy Kościuszki, vis-a-vis 

dawnego kina Bałtyk. Mieszkańcy zgłaszają, że oświetlenie w tym miejscu jest bardzo słabe. 

Choć znajdują się tam lampy, są one usytuowane około metr od przejścia, a gałęzie drzew 

zasłaniają prawie całkowicie światło tych lamp, przez co przejście jest niedostatecznie 

oświetlone. 

Sytuacja jest szczególnie niebezpieczna, ponieważ w tym rejonie skręca sporo dzieci,  

a w ostatnim czasie zauważono, że wiele z nich niezgodnie z przepisami ruchu drogowego 

przekracza je na rowerach i hulajnogach. To powoduje duże utrudnienia dla kierowców, 

którzy mają problem z dostrzeganiem pieszych i innych użytkowników drogi. 

Bardzo proszę o przyjrzenie się tej sprawie, aby poprawić bezpieczeństwo w tym miejscu. 

Dziękuję bardzo. 
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Burmistrz Tomasz Latocha bardzo dziękuję za wypowiedź. Temat odświeżania oznakowania 

poziomego przejść dla pieszych będzie rozważany w ramach przeglądu pozimowego. To z 

pewnością poprawi bezpieczeństwo i widoczność przejść w całej gminie. 

Jeśli chodzi o przejście, o którym wspominała Pani Radna Mastalska-Sowa, cieszę się, bo 

temat jest już na agendzie, a wniosek o zamontowanie „kocich oczek” został złożony. To  

z pewnością poprawi widoczność i bezpieczeństwo pieszych, zwłaszcza w rejonie, o którym 

mówimy.  

Ad. 12. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Barbara Borowiecka Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, w piątek na Osiedlu 

Jagiełły pojawiły się  kolejny raz informacje, które budzą moje niepokoje. Dotyczą one kartek, 

których autorstwo jest nieznane, a które przekazują informacje dotyczące parkowania na 

chodniku, który w pierwotnym założeniu miał pełnić funkcję miejsca postojowego przy 

głównej drodze wyjazdowej między blokami. 

Na tych kartkach znajduje się zapis, który mówi, że chodnik oraz trawnik nie są miejscami 

parkingowymi, a parkowanie na nich stanowi wykroczenie, za które grozi kara grzywny 

nawet do 1000 złotych. Choć zgadzam się, że parkowanie na trawniku czy chodnikach, które 

nie są do tego przeznaczone, może być problematyczne, to jednak w tym przypadku chodzi  

o chodnik, który został przeznaczony  jako miejsce parkingowe po przeprowadzonym 

remoncie osiedla Jagiełły. 

Chciałabym podkreślić, że decyzja o przeznaczeniu tego chodnika na miejsce postojowe 

została podjęta przez urząd, ponieważ chodnik należy do gminy, a także droga, przy której 

znajduje się to miejsce. Dlatego informowanie mieszkańców o karach za parkowanie w tym 

miejscu jest nieporozumieniem, a takie straszenie jest nieuzasadnione. 

W związku z tym, Panie Burmistrzu, chciałabym prosić o rozważenie możliwości umieszczenia 

znaku, który formalnie pozwalałby na parkowanie w tym miejscu, tak aby mieszkańcy 

wiedzieli, że jest to dozwolone i nie musieli obawiać się kar. 

Burmistrz Tomasz Latocha Pani Radna, oczywiście, nie znam autora treści kartek, które 

zostały przez Panią przeczytane, ani osób odpowiedzialnych za ich rozlepianie. Co do samej 

treści tych kartek, mam pewne wątpliwości co do ich zgodności z prawem. Chociaż nie 

jestem prawnikiem, chciałby zwrócić uwagę, że drogi osiedlowe, takie jak te między blokami, 

są drogami wewnętrznymi i przepisy kodeksu drogowego w tym przypadku mogą nie mieć 

zastosowania. 

Apeluje o dobry rozsądek w tym wszystkim, szczególnie jeśli chodzi o zieleń. 
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Warto też przypomnieć, że Osiedle Jagiełły jest już starsze, a liczba samochodów na tym 

terenie znacznie się zwiększyła. Przed każdym blokiem kiedyś zaparkowane były dwa, 

maksymalnie trzy pojazdy, dziś w każdej klatce jest ich znacznie więcej. Stąd potrzeba 

poszukiwania rozwiązań, które umożliwią wygodne parkowanie, ale przy zachowaniu 

rozsądku. 

Chciałbym jednak podkreślić, że zarówno parkowanie na chodniku, jak i na trawniku, może 

wpływać na estetykę i funkcjonalność przestrzeni. Z kolei, parkowanie na jezdni wąskich 

uliczek może uniemożliwić przejazd pojazdom ratunkowym, straży pożarnej czy nawet 

śmieciarce, co stanowi poważne zagrożenie w sytuacjach kryzysowych. 

Będziemy starać się znaleźć rozsądne rozwiązanie, uwzględniając zarówno potrzeby 

mieszkańców, jak i konieczność ochrony przestrzeni zielonej. Myślę, że kluczowe w tej 

sprawie będzie podejście pełne tolerancji i szacunku dla siebie nawzajem. 

Ad. 13. Wolne wnioski i zapytania. 

W dyskusji wzięli udział: 

 
Radny Seweryn Kozub Dziękuję bardzo za możliwość zabrania głosu. Chciałbym przedstawić 
kilka pytań, które dotyczą ważnych kwestii dla naszej gminy. 

1. Pierwsze pytanie dotyczy naborów w dwóch programach infrastruktury sportowej  
i rekreacyjnej organizowanych przez Województwo Małopolskie. Urząd 
Marszałkowski ogłosił nabory w ramach Małopolskiej Infrastruktury Rekreacyjno-
Sportowej oraz Programu Infrastruktury Sportowej. Termin składania wniosków 
minął pod koniec marca, dlatego chciałbym zapytać, czy Gmina Brzesko aplikowała  
o środki w ramach tych programów, a jeśli tak, to czy jednym z wniosków był również 
zadeklarowany w 2023 roku remont obiektu rekreacyjno-sportowego przy ulicy 
Okocimskiej. 

2. Drugie pytanie nawiązuje do wypowiedzi Pana Burmistrza dotyczącej Karty 
Mieszkańca Gminy Brzesko. Mam zapytania od przedsiębiorców, którzy zadeklarowali 
udzielanie rabatów i zniżek w ramach Brzeskiej Karty Dużej Rodziny. Chciałbym 
dopytać, jak wygląda współpraca samorządu z przedsiębiorcami w kwestii udzielania 
takich zniżek. Jakie korzyści płyną z tej współpracy i w jaki sposób funkcjonuje ta 
inicjatywa? 

3. Trzecie pytanie pochodzi od mieszkańców osiedla Brzezowieckiego. Na jednym  
z zebrań osiedlowych poruszono temat budowy lub montażu garaży blaszanych na 
ulicy Przemysłowej. Z informacji wynika, że jest to teren, który znajduje się w pasie 
drogowym, co budzi pewne wątpliwości. Chciałbym zapytać, czy ta budowa garaży 
jest odpowiedzią na wnioski mieszkańców, czy może wynika z innych przyczyn, w tym 
z zapisów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

4. Czwarte pytanie dotyczy naborów w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Chciałbym zapytać, czy w najbliższym czasie planowane są nabory związane  
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z rewitalizacją, szczególnie w kontekście działań, które mogą poprawić wygląd  
i funkcjonalność przestrzeni publicznych w naszej gminie. 

5. Piąte pytanie dotyczy systemu strefy płatnego parkowania, o którym była mowa  
w ubiegłym roku. Czy ten system działa już zgodnie z planem, szczególnie  
w kontekście automatycznego anulowania opłat w przypadku błędów w systemie? 
Mieszkańcy zadają pytania o to, jak działa ten mechanizm, szczególnie jeśli parkujący 
wnosi opłatę, ale system nie zarejestruje tej opłaty prawidłowo. 

Radny Kamil Trąba Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 

chciałbym nawiązać do ostatniej uchwały dotyczącej nadania nazwy drodze gminnej 

wewnętrznej w Mokrzyskach. W tym kontekście chciałbym dołączyć się do apelu Pani Sołtys 

oraz Rady Sołeckiej, zarówno tej kadencji, jak i poprzedniej. 

Grupa mieszkańców, którzy złożyli wniosek dotyczący nadania nazwy tej drodze, prosi o to, 

aby przy tej okazji rozważyć również poprawienie stanu nawierzchni tej drogi. Obecnie jest 

to droga piaszczysta, która wymaga wzmocnienia. Prośba ta jest jak najbardziej zasadna, 

biorąc pod uwagę, że doszło do gruntownej modernizacji ulicy Kościelnej oraz Traktu 

Królewskiego, a teraz pozostał nam ten łącznik, który w obecnym stanie wymaga poprawy. 

Mieszkańcy wskazują, że wystarczyłby tutaj destrukt, który sprawdziłby się przez wiele lat, 

ponieważ droga nie jest zbyt uczęszczana ani przez pojazdy o dużym tonażu. Z racji tego, że 

jest to droga wąska, osiedlowa, taka poprawa nawierzchni będzie wystarczająca. 

Proszę, Panie Burmistrzu, o rozważenie tej prośby i przychylenie się do niej, aby ta droga 

stała się bardziej funkcjonalna i służyła mieszkańcom przez wiele lat. 

Radny Bogusław Sambor Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, 

Mam dwie kwestie, które chciałbym poruszyć. 

Pierwsza dotyczy koszy na śmieci na ulicy Pomianowskiej i Robotniczej. Na ostatniej sesji 

poruszałem już tę sprawę, po interwencji mieszkańców, którzy zauważyli, że kosze zostały 

zlikwidowane. Z informacji, które otrzymałem, wynika, że kosze były używane w sposób 

niewłaściwy, ponieważ znajdowały się w nich worki z odpadami pozostawione przez osoby, 

które nie miały związków z okolicą. Mieszkańcy jednak zapewniają, że to nie oni byli 

odpowiedzialni za zapełnianie koszy w taki sposób, a raczej obcy ludzie, którzy przyjeżdżali  

z różnych miejsc, w tym np. z McDonalda. 

Proszę o rozważenie ponownego ustawienia koszy, być może z dodatkowymi ograniczeniami, 

jak daszki, które uniemożliwiłyby wrzucanie dużych odpadów, ale jednocześnie nie 

wykluczałyby mieszkańców z możliwości korzystania z nich. W końcu, skoro w całym mieście 

kosze się znajdują, to nie widzę powodu, dlaczego nie miałyby być także na tych ulicach, na 

których mieszkańcy wyraźnie o to proszą. 
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Druga kwestia dotyczy Pałacu Goetza. Po sprzedaży tego obiektu dla zwykłych mieszkańców 

pozostała tylko alejka przy pałacu. Mam świadomość, że jest to prywatny obiekt, ale mimo to 

współpraca miasta z właścicielami pałacu układa się dobrze. Przykładem tego może być np. 

decyzja o zakazie organizowania imprez z fajerwerkami, na co pałac pozytywnie 

odpowiedział. 

Chciałbym prosić Pana Burmistrza o rozmowę z przedstawicielami pałacu w kwestii 

otwierania bram w tej przestrzeni parkowej w okresie wiosenno-letnim. Przestrzeń ta, 

piękna i pełna alejek, mogłaby zostać udostępniona mieszkańcom do spacerów. Dodatkowo, 

częstsze użytkowanie tej przestrzeni mogłoby pomóc w jej utrzymaniu, zapobiegając 

zarastaniu roślinnością. Korzyść byłaby obopólna, a zbliżający się sezon letni to doskonała 

okazja, aby ponownie umożliwić mieszkańcom korzystanie z tej przestrzeni. 

Radna Barbara Borowiecka Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka 

Rado. 

Chciałabym poruszyć jeszcze jedną kwestię dotyczącą budynku znajdującego się na rogu ulic 

Kościuszki i Jagiełły, na osiedlu Ogrodowa. Jest to stary, niezamieszkany budynek, który 

znajduje się w bardzo złym stanie technicznym, zwłaszcza pod względem elewacji. Tynk z 

tego budynku odpada samoistnie, co stanowi zagrożenie dla przechodniów, w szczególności 

dzieci, które codziennie przechodzą tamtędy w drodze do szkoły. 

Dodatkowo, na dachu tego budynku rosną drzewa, co również wydaje się być niepokojące. 

Mimo że budynek jest bez dachu, te drzewa wciąż tam rosną i mogą wpływać na stan 

techniczny obiektu. W związku z tym chciałabym zapytać, czy moglibyśmy zgłosić tę sprawę 

do nadzoru budowlanego, aby sprawdzić, czy budynek rzeczywiście stanowi zagrożenie. 

Zgłoszenie o tym problemie pochodzi od mieszkańców, którzy mają wątpliwości, czy 

budynek, a zwłaszcza jego elewacja, nie zagrażają bezpieczeństwu osób przechodzących  

w pobliżu. 

Proszę o rozważenie możliwości zgłoszenia tej sprawy do nadzoru budowlanego oraz 

podjęcie odpowiednich działań, aby usunąć te drzewa i zabezpieczyć elewację, szczególnie 

od strony uczęszczanego chodnika. 

Zastępca Burmistrza  Grzegorz Brach  

Odniósł się do kilku kwestii poruszonych  w dzisiejszej dyskusji. - odpowiadając na pytania 

Pana Radnego Kozuba odnośnie programów, do których można byłoby składać wnioski, 

modernizacji Stadionu Okocimskiego możliwości aplikowania w tych programach, 

 Burmistrz Tomasz Latocha uzupełnił, że 13 marca pojawiła się informacja o uruchomieniu 

naboru na rewitalizację, a my jesteśmy gotowi, by złożyć stosowny wniosek. Jak Państwo 
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pamiętają, w budżecie zaplanowaliśmy zadanie dotyczące rewitalizacji stawu Wolnego. 

Został już przygotowany program funkcjonalno-użytkowy (PFU). 

Jeśli chodzi o projekty sportowe, kluczowe są dwie kwestie: wysokość dofinansowania oraz 

wymagany wkład własny, który w przypadku funduszy unijnych wynosi zazwyczaj minimum 

50%. To znacząca kwota, a także istotny czynnik przy planowaniu realizacji projektów. 

Dodatkowo, każdy program ma określony termin realizacji, co również należy brać pod 

uwagę. Musimy być świadomi, że nie wszystkie programy będą odpowiednie do naszego 

udziału. Zdecydowanie będziemy aplikować tylko tam, gdzie będziemy w stanie uzyskać 

odpowiednie środki, a nasz wkład własny nie będzie stanowił problemu. 

Odnośnie tematu garaży, który poruszył Pan Radny, rzeczywiście, wnioski o ich budowę 

złożyli sami mieszkańcy, którzy zgłosili potrzebę wydzierżawienia terenu pod garaże. Za 

dzierżawę płacą, a te środki mogą być przeznaczone na wkład własny w innych projektach 

lub na pokrycie kosztów bieżących. W niektórych przypadkach, tam gdzie dzierżawa dotyczy 

terenów niezagospodarowanych, widzimy również odpowiedź na rosnącą potrzebę 

przestrzeni parkingowych. 

Mimo że tych przestrzeni jest stosunkowo niewiele, jeżeli istnieje możliwość, by w danym 

miejscu powstał garaż, a samorząd mógłby uzyskać z tego dodatkowe przychody, to 

zdecydowanie udostępniamy takie tereny. Często w miejscach, gdzie dzierżawimy 

przestrzeń, dochodzi do powstawania dzikich wysypisk śmieci czy zakrzaczeń, co zostało 

także zauważone przez Państwa, w tym przez Pana Radnego Sambora. Dotyczy to w 

szczególności obszaru Pomianowskiego Stoku, który znajduje się w pobliżu obiektów fast 

foodowych, gdzie niektórzy klienci pozostawiają po sobie odpady, rozrzucając je po okolicy. 

Szanowni Państwo, 

Będąc jeszcze przy głosie, chciałbym odnieść się do kwestii związanej z wnioskiem 

dotyczącym pałacu. Odbyliśmy już rozmowę z obecnym właścicielem pałacu. Przypomnę, że 

wcześniej administratorem i właścicielem tego obiektu był Powiat Brzeski, a po 

przeprowadzeniu stosownej procedury pałac został sprzedany. Nowy właściciel przejął 

olbrzymi ciężar związany z utrzymaniem pałacu, ale także podjął pewne decyzje, które miały 

na celu ochronę tego wyjątkowego miejsca. 

Na początku bramy pałacu były otwarte, można było spacerować po terenie, jednak z czasem 

okazało się, że niektóre osoby, odwiedzając pałac z psami, nie dbały o porządek. Psy 

załatwiały się na terenie, a nie wszyscy właściciele byli odpowiedzialni za posprzątanie po 

swoich zwierzętach. Z czasem dochodziło także do dewastacji, w tym obrywania roślin i 

krzewów. W związku z tym właściciele podjęli decyzję o zamknięciu terenu pałacu, tym 

bardziej, że obecnie pałac funkcjonuje w sposób bardziej komercyjny, często wynajmowany 

jako plan filmowy. Właściciele nie chcą, by osoby nieuprawnione zaglądały do wnętrz pałacu, 

szczególnie w sytuacjach, gdy odbywają się zdjęcia filmowe. 
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Jeśli chodzi o temat koszy na śmieci, zgadzam się, że należy nad tym popracować, aby 

poprawić porządek w okolicy. 

Co do samego pałacu, odbyłem długą rozmowę z właścicielami i uważam, że ich argumenty 

są zasadne. Pałac jest niewątpliwie chlubą naszej miejscowości, jednym z najpiękniejszych 

miejsc, które często sami wykorzystujemy, np. w ramach jubileuszy par małżeńskich 

organizowanych przez Urząd Stanu Cywilnego. Jest to wyjątkowa przestrzeń, którą chętnie 

odwiedzają nasi mieszkańcy, szczególnie ci starsi, którzy mają z nią silne, sentymentalne 

więzi, często pamiętając czasy, gdy chodzili do szkoły lub uczestniczyli w wywiadówkach. 

Mimo że pałac jest niezwykle ważnym punktem w naszej społeczności, nie sądzę, aby udało 

się uzyskać zgodę na otwarcie bram, zwłaszcza że rozmowy na ten temat już się toczyły. 

Chciałbym również dodać, że zgodnie ze statutem, na zapytania udzielamy odpowiedzi 

pisemnej. W związku z tym, jeśli nie zdążyliśmy odpowiedzieć na niektóre z Państwa pytań 

podczas dzisiejszej sesji, odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie. 

Radny Seweryn Kozub (Ad Vocem)  

w nawiązaniu do mojego pierwszego pytania o infrastrukturę sportową. Doskonale zdaję 

sobie sprawę, że budowa, przebudowa czy remont obiektu przy ulicy Okocimskiej nie 

wpisują się bezpośrednio w założenia małopolskiej infrastruktury rekreacyjno-sportowej, a 

także w priorytety tego programu. Niemniej jednak, chciałem odwołać się do programu 

infrastruktury sportowej w województwach, który jest dla nas istotny. 

Warto dodać, że zgodnie z założeniami tego programu, aby wniosek mógł podlegać ocenie, 

wartość wydatków kwalifikowanych musi wynieść co najmniej 300 000 zł. Aplikowanie w tym 

programie rozpoczyna się od tej kwoty. Dodatkowo, planowany harmonogram realizacji 

zadania inwestycyjnego, który jest składany wraz z wnioskiem, musi przewidywać 

rozpoczęcie robót budowlanych i finansowanie ich ze środków funduszu nie później niż  

w 2026 roku. 

W związku z tym moje pytanie o obiekt przy Okocimskiej było bardziej związane z tym 

właśnie programem infrastruktury sportowej w województwach. 

Burmistrz Tomasz Latocha 

Odnośnie kwestii strefy płatnego parkowania, sytuacja jest w zasadzie dość jasna. System 

jest obecnie testowany, a kiedy osiągnie pełną gotowość, zostanie Państwu przedstawiony 

projekt uchwały. Będzie to konieczne, ponieważ wymaga to zmiany zapisów w uchwale 

dotyczącej strefy płatnego parkowania. 

Kiedy zarządca strefy będzie gotowy, zostaną Państwo poinformowani, a projekt uchwały, 

który obejmie drobne, choć istotne zmiany, zostanie przedstawiony na komisji. 
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W dalszej części  Dyskusja dotyczyła dwóch różnych programów związanych 

 z dofinansowaniem infrastruktury sportowej. Pierwszy z nich to program Małopolskiej 

Infrastruktury Sportowej, który oferuje dofinansowanie do 50% kosztów zadania, jednak nie 

więcej niż 300 000 zł. Z kolei drugi program, "Program rozwoju infrastruktury sportowej  

w województwach", przewiduje dofinansowanie w wysokości 30% zarówno ze strony 

Województwa Małopolskiego, jak i Ministerstwa Sportu i Turystyki, a samorząd musi pokryć 

minimum 40% kosztów. 

Wskazano na różnice między tymi programami, a także podano przykład złożonego przez 

wniosku dotyczącego budowy placu zabaw w miejscowości Sterkowiec. Program ten jest 

wykorzystywany do realizacji zadań, takich jak rozbudowa placów zabaw, co jest jednym 

 z priorytetów. Na ten cel gmina przeznaczyła część środków z budżetu, w tym również na 

wkład własny do programu. 

Podczas dyskusji pojawiły się również wyjaśnienia, że omawiane programy różnią się 

zarówno w kwestiach finansowania, jak i celów dofinansowania, co zostało wyjaśnione. 

 Dyskusja była skoncentrowana na wyjaśnieniu zasad obu programów oraz planowanych 

inwestycji, a także na ich wpływie na rozwój infrastruktury sportowej i rekreacyjnej  

w regionie. 

Ad. 14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny 

formalnie zamknął obrady XIII sesji Rady Miejskiej w Brzesku, która odbyła się 25 marca 2025 

roku. Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za udział w obradach, a także 

zaprosił do udziału w kolejnych posiedzeniach. 

Na zakończenie, przypomniano o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych do końca 

kwietnia, dając radnym jeszcze miesiąc na dopełnienie tego obowiązku.  

Przewodniczący 

Rada Miejska w Brzesku 

(-)mgr Adrian Zaleśny 

Przygotował(a): Inspektor Marta Kółkowska 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


